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The juvenile detention center Aarburg, founded in 1893, adhered superficially to an objective of sepa-
rating juvenile offenders from adult offenders. From the beginning, however, roughly half of the inmates
were institutionalized there in order to provide them with administrative maintenance. Power struggles
soon after the institution opened, accusations of maltreatment and the suicide of two youths in the
First World War era, the widely publicized critique of 1936 and the finally the “Heimkampagne” of 1970
are the focuses of this book. Source-based case studies sketch a nuanced picture of the daily life of
the Aarburg institution across diverse decades, and the imponderability of interpersonal relations with-
in the permanent emergency condition of a “total” institution. The author also devotes attention to the
effects of sexual repression on the young inmates, which was not mentioned or addressed in official
reports, making all the more striking, examples of this found within the archival sources analyzed here
for the first time. The book offers insights into the quotidian experience of the inmates across the 20th
century and also demonstrates the evolution of child-rearing techniques used on male juveniles. Die
Zwangserziehungsanstalt Aarburg, 1893 gegründet, verfolgte den vordergründigen Zweck, jugendliche
Straftäter getrennt von Erwachsenen zu verwahren. Der Anteil administrativer Versorgungen betrug
allerdings von Beginn an rund die Hälfte aller Einweisungen. Kompetenzkonflikte kurz nach Anstalt-
seröffnung, Miss handlungsvorwürfe und die Suizide zweier Jugendlicher in den Jahren um den Ersten
Weltkrieg, die medienwirksame Anstaltskritik von 1936 und schliesslich die Heim kampagne um 1970
sind die Sondierungspunkte dieses Buches. Die quellennahen Fallanalysen zeichnen ein differenziertes
Bild des Anstaltsalltags unterschiedlicher Jahrzehnte und die Unwägbarkeiten zwischenmenschlicher
Beziehungen im permanenten Ausnahmezustand einer „totalen Institution”. Der Autor richtet sein Au-
genmerk ausserdem auf die sexuelle Unterdrückung und deren Folgen für die Jugendlichen, die in of-
fiziellen Darstellungen unberücksichtigt und unerwähnt blieb. Umso deutlicher erscheint sie in den hier
erstmals ausgewerteten Archivquellen. Das Buch gewährt Einblicke in den Alltag von Anstaltszög lingen
im Verlauf des 20. Jahrhunderts und zeigt die Entwicklung der Erziehungsmassnahmen an männlichen
Jugendlichen auf.
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